
Protokół  Nr XV/2007 
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.

odbytej w dniu 28 grudnia 2007 roku
w godz. od 1630 do 1900

W sesji uczestniczyło 14 radnych (ustawowo 15 radnych) nieobecna radna 
Irena Rozwora– lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli: Burmistrz Borku Wlkp. – Marian Jańczak, 
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, kierownicy jednostek 
podporządkowanych, dyrektorzy szkół, dyrektor Przedszkola Samorządowego 
w Karolewie, radni powiatu gostyńskiego oraz sołtysi - lista obecności stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad.1. Otwarcie obrad.
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek, który 

powitał wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiaty.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.
6. Zapytania i interpelacje radnych.

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) uchwalenia budżetu na rok 2008,
b) zmian budżetu i w budżecie,
c) planu pracy Rady Miejskiej na rok 2008,
d) planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2008,
e) ustaleniu regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe  
    warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
    funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania
    i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny
    doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia w roku 

2008,
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f) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp.,
g) odstąpienia od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy,
h) zasad korzystania ze stołówek szkolnych zorganizowanych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp.,
i) wyrażenia opinii dotyczącej modernizacji drogi powiatowej na ul. 

Dworcowej w Borku Wlkp.
j) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  dla obiektów 
zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności 
Gminy Borek Wlkp.

8. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.

9. Sprawozdanie z działalności oraz plan pracy na rok 2008 Komisji Oświaty, 
Zdrowia, Kultury, Spraw  Socjalnych, Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego.

10.Sprawozdanie z działalności oraz plan pracy na rok 2008 Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu.

11. Sprawozdanie z działalności oraz plan pracy na rok 2008 Komisji Rolnictwa 
     i Ochrony Środowiska.

12.Wolne głosy i wnioski. 

13.Zakończenie.

Następnie zapytał, czy radni mają uwagi do przedstawionego harmonogramu.

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

W związku z powyższym przedstawiony porządek sesji został przyjęty do 
realizacji.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady.

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek stwierdził, że radni mieli 
możliwość zapoznania się z treścią protokołu przed sesją.
Następnie zapytał radnych czy zgłaszają uwagi do protokołu z XIV sesji.
Nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń, w związku z czym prosił o przegłosowanie 
jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XIV sesji Rady głosowało 14 radnych, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.
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Ad.4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.

Powyższe sprawozdanie złożył radny powiatu – Janusz Sikora.
Radny przedstawił następujące sprawy:
- został uchwalony budżet powiatu na rok 2008, w którym zostały ujęte 

następujące zadania realizowane na terenie gminy Borek Wlkp. 
1) modernizacja drogi w Bruczkowie
2) prace inwestycyjne w Wygodzie  60 tys. zł
3) wymiana chodnika w Zalesiu      50 tys. zł

Po przedstawieniu sprawozdania z działalności powiatu Przewodniczący Rady 
otwarł dyskusję w tym temacie.

W tym temacie nikt głosu nie zabrał.

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.

Powyższe sprawozdanie złożył Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma uwagi do 
przedstawionego sprawozdania.

Uwag nie zgłoszono.

Ad.6. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad.7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) uchwalenia budżetu na rok 2008 

Przewodniczący Rady Roman Kręciołek przedstawił projekt budżetu gminy 
Borek Wlkp. na rok 2008.

Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt budżetu został doręczony 
radnym wraz z materiałami na dzisiejszą sesję zgodnie ze Statutem Gminy 
Borek Wlkp.
Po czym zostały przedstawione:
1) uchwała Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 28.11.2007 r. 
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      w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Borek Wlkp. na rok 
      2 008,
2) uchwała Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 28.11.2007 r. 

w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu 
Gminy Borek Wlkp.

3) uchwała Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 28.11.2007 r. 
w sprawie wyrażenia opinii o prognozie długu Gminy Borek Wlkp.

Dalej Przewodniczący Rady wyjaśnił, że powyższy projekt budżetu był 
przedmiotem obrad Komisji Rady.
Po czym poprosił Komisje Rady o przedstawienie swoich opinii na temat 
projektu budżetu na 2008 rok.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
poinformował, że w tym temacie Komisja wyraziła opinię pozytywną.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego -  Róża Jędrosz poinformowała, 
że Komisja w/w sprawie wyraziła opinię pozytywną.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak poinformował, że w tym temacie Komisja wyraziła opinię 
pozytywną.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił poprawki do projektu budżetu na 
rok 2008 i otwarł dyskusję w tym temacie.

Nikt z radnych głosu nie zabrał.
Burmistrz poinformował, że zadłużenie Gminy nie jest takie duże jak wykazano, 
ponieważ będą umorzenia.
Po czym przedstawił planowane do zrealizowania w 2008 roku zadania:

1) dalsza budowa kanalizacji sanitarnej Jeżewo – Borek Wlkp.
2) przebudowa 
3) modernizacja drogi gminnej w Bruczkowie 
4) realizacja drogi w Maksymilianowie (płatność oraz prace kosmetyczne)
5) projekt drogi w Trzecianowie
6) budowa hali widowiskowo – sportowej (dokumentacja)
7) rozbudowa szkoły w Zimnowodzie
8) modernizacja budynku MGOK w Borku Wlkp.
9) przebudowa byłego budynku szkoły w Leonowie na Zakład Aktywności 

Zawodowej
10)modernizacja świetlicy w Studziannie
11)modernizacja świetlicy w Zalesiu
12)budowa miejsc parkingowych przy Skateparku w Borku Wlkp.
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13)modernizacja ratusza
14)modernizacja drogi Zalesie - Ustronie
15) budowa miejsc parkingowych przy cmentarzu w Zalesiu
16)modernizacja wodociągu w Siedmiorogowie Drugim (dokumentacja)
17)budowa kładki i chodnika na cmentarz w Borku Wlkp. (dokumentacja)
18)budowa drogi na ul. Mickiewicza i Asnyka w Borku Wlkp.
19)dalsza realizacja programu oświetlenia

Następnie Wiceprzewodniczący Rady – Mieczysław Kowalski przedstawił 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2008. 

Żadnych uwag nie zgłoszono, w związku z powyższym Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny , 1 radny 
wstrzymał się od głosowania 
Uchwała Nr XV/ 98 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

b) zmian budżetu i w budżecie

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie przedstawił 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania 
Uchwała Nr XV/ 99 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

c) planu pracy Rady Miejskiej na rok 2008

Roman Kręciołek Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały 
w powyższej sprawie.

Uwag nie zgłoszono wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania 
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Uchwała Nr XV/ 100 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

d) planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2008

Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie.
Uwag nie zgłoszono wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania 
Uchwała Nr XV/ 101 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

e) ustaleniu regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe  
    warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
    funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania
    i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny
    doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia w roku 
     2008

Radna Róża Jędrosz wnioskowała o wycofanie w/w punktu  z porządku sesji 
celem szczegółowego przeanalizowania.

Za wnioskiem radnej głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Leszek Dajewski). 

f) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący Rady – 
Tomasz Szczepaniak.
Burmistrz poinformował, że wymienione w projekcie działki znajdują się 
między budynkiem byłej policji, a tartakiem w Borku Wlkp.

Nikt w tej sprawie głosu nie zabrał, wobec powyższego Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania 
Uchwała Nr XV/ 102 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
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g) odstąpienia od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Mieczysław  Kowalski.

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia społeczności lokalnej w tym 
zakresie jest pozytywna.
Radni nie zgłosili żadnych uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec 
powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania 
Uchwała Nr XV/ 103 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

h) zasad korzystania ze stołówek szkolnych zorganizowanych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp.

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie.

Redaktor „Życia Gostynia” Cezary Warczak zapytał, kto zaliczany jest  do 
„innych osób” korzystających ze stołówki szkolnej.

W tym temacie wyjaśnień udzieliła Sekretarz Gminy informując, że są to osoby 
korzystające z Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Ponadto Dyrektor SP w Borku Wlkp. – Władysław Hałas dodał, że sa to inne 
osoby niż związane z oświatą.

Następnie radny Tadeusz Jańczak zapytał czy sam mógłby korzystać ze stołówki 
szkolnej. Sekretarz Gminy wyjaśniła, że wszyscy mogą korzystać ze stołówki 
szkolnej na podstawie pełnej odpłatności.
Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Karolewie zapytała, czy personel 
przedszkola może korzystać ze stołówki szkolnej.

Burmistrz stwierdził, że personel przedszkola korzysta ze stołówki 
w przedszkolu.

Redaktor „Życia Gostynia” zapytał ponownie, czy wszyscy mogą korzystać tak 
samo jak emeryci i renciści szkół.
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Sekretarz poinformowała, że dopłata do obiadu należy się tylko dzieciom.

Następnie radny Marek Rożek stwierdził, że kuchnia szkolna ma określone 
„moce przerobowe” w związku z powyższym określono kolejność korzystania 
ze stołówki szkolnej.
 Innych uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania 
Uchwała Nr XV/ 104 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

i) wyrażenia opinii dotyczącej modernizacji drogi powiatowej na ul. 
Dworcowej w Borku Wlkp.

W tym punkcie Przewodniczący Rady poinformował, że w związku 
z pismem mieszkańców ul. Dworcowej w Borku wlkp. o modernizację drogi 
powiatowej zostały przygotowane uchwała i apel.
Po czy zwrócił się do radnych o przegłosowanie.

Za uchwałą w w/w sprawie nikt z radnych nie głosował, za apelem głosowało 13 
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosowania.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił apel Rady Miejskiej w sprawie 
modernizacji drogi powiatowej na ul. Dworcowej w Borku Wlkp.
 Za przyjęciem apelu głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania 
Uchwała Nr XV/ 1 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Wicestarosta Powiatu – Janusz Sikora poinformował, że sprawa jest znana w 
Starostwie Powiatowym, radny proponował, aby na w/w drodze ustawić znak 
ograniczający prędkość do 40 km/h.

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak uważa, że jest to tylko 
„półśrodek”, proponował oględziny drogi po deszczu.
Innych uwag nie zgłoszono.

j) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  dla 
obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie 
stanowiących własności Gminy  Borek Wlkp.
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Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Mieczysław Kowalski.
Radny Tadeusz Jańczak zapytał ile obiektów zabytkowych na terenie gminy jest 
wpisanych do rejestru zabytków.

Burmistrz poinformował, że po przyjęciu programu będą zakładane karty 
zabytków i dopiero wówczas będzie można je wymienić. Dodał także, że na 
dzień dzisiejszy na pewno można zaliczyć do zabytków: kościół w Jeżewie, fara 
i klasztor w Borku Wlkp.

Innych pytań nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Marian Łuczak).
Uchwała Nr XV/ 105 /2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad.8. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęły żadne zapytania.

Ad.9. Sprawozdanie z działalności oraz plan pracy na rok 2008 Komisji 
Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw  Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego.

Przewodnicząca Komisji Róża Jędrosz złożyła w/w sprawozdanie oraz plan 
pracy na rok 2008, które stanowią załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad.10. Sprawozdanie z działalności oraz plan pracy na rok 2008 Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kubiak złożył w/w sprawozdanie oraz plan 
pracy na rok 2008, które stanowią załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad.11. Sprawozdanie z działalności oraz plan pracy na rok 2008 Komisji 
Rolnictwa  i Ochrony Środowiska.

Przewodniczący Komisji Mieczysław Dębowiak złożył w/w sprawozdanie 
oraz plan pracy na rok 2008, które stanowią załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.
Ad.12. Wolne głosy i wnioski.
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Radny Mieczysław Kowalski w imieniu mieszkańców ul. Asnyka 
w Borku Wlkp. zgłosił problem wałęsających się psów.

Burmistrz poinformował, że sprawa wałęsających się psów jest problemem od 
dłuższego czasu. Dodał także, że są prowadzone stosowne czynności.

Mieszkaniec Borku Wlkp. – Janusz Szafraniak wnioskował o naprawę chodnika 
w kierunku ul. Droga Lisia oraz o wyznaczenie przejścia dla pieszych na 
skrzyżowaniu dróg ul. Droga Lisia z ulicą przy parku.

Przewodniczący Rady poinformował, że mieszkańcy zgłaszali również:
1) brak odpływu wód opadowych na ul. Droga Lisia,
2) budowę chodnika w kierunku ul. Droga Lisia od posesji  Robaszyńskich 
     w Borku Wlkp.
3) dalszą budowę chodnika  na ul. Szosa Jaraczewska w kierunku Skokowa 

Burmistrz poinformował, że jest wykonana dokumentacja drogi przy parku 
w Karolewie, która będzie obwodnicą z Gostynia do Koźmina. Dodał także, że 
będzie również budowany nowy chodnik przy parku. Burmistrz stwierdził, że 
budowa chodnika w kierunku ul. Lisia Droga w 2008 roku będzie problemem, 
ponieważ nie ma tej inwestycji zapisanej w WPI.

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że wnioskuje o budowę tylko 
100m chodnika od państwa Robaszyńskich do ul. Lisia Droga. 

Sołtys wsi Karolew proponował ścięcie łuki na wskazanym zakręcie 
i wyznaczenie przejścia dla pieszych na drogę osiedlową przy ul. Lisia Droga.

Radny Leszek Dajewski poinformował, że na w/w skrzyżowaniu będzie do 
przestawienia słup.

Sołtys wsi Skoków zapytał kiedy będzie budowana kanalizacja sanitarna 
w Skokowie.

Burmistrz wyjaśnił, że zadanie to zostało zapisane w WPI na lata 2010-2013.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad.13. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek złożył wszystkim radnym oraz 
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gościom najserdeczniejsze życzenia świąteczne i zakończył XV sesję Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. 

Protokołowała Przewodniczący Rady

Wiesława Wójcik Roman Kręciołek
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